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Abstract (en)
In the design of bathtubs it has hitherto been essentially the comfort on seating which was considered. The region of peripheral use, for example
climbing into and out of the bathtub, is also important for the user, however. For this the invention proposes that at least one gripping element (10)
be arranged on the upper tub edge of one front wall (3). The gripping element which is preferably arranged in the region of one foot end significantly
facilitates climbing in and out, while the region of climbing in is not restricted. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei der Gestaltung von Badewannen wurde bisher im wesentlichen der Sitzkomfort berücksichtigt. Auch der Bereich der peripheren Nutzungen, wie
das Ein- und Aussteigen sind jedoch für den Benutzer ebenfalls wichtig. Hierzu wird erfindungsgemäß vorgeschlagen, daß am oberen Wannenrand
wenigstens an einer Stirnseitenwand (3) ein Griffelement (10) angeordnet ist. Durch das vorzugsweise im Bereich eines Fußendes angeordnete
Griffelement wird eine wesentliche Erleichterung beim Ein- und Aussteigen geschaffen, wobei der Einstiegbereich nicht eingeengt wird. <IMAGE>
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